
1. Vraag 1 van 3 
Heeft u opmerkingen of aanvullingen op de voorgenomen wijzigingen? 
 
Graag ook voor losse maatregelen 30% subsidie hanteren. Bij grote gebouwen hebben losse 
maatregelen vaak meer impact dan een integraal project op een kleine locatie. Gezien de complexiteit 
van een groot gebouw en/of de continuïteit van de zorg is het vaak niet mogelijk om de 
verduurzaming integraal aan te pakken.  
 
Graag ook voor (middel)grote organisaties bij integrale projecten boven de renovatiestandaard 40% 
hanteren. Een zorginstelling met een of meerdere grote locaties heeft vaak al meer dan 250 fte.  
 
Netcongestie is voor zorggebouwen met een grootverbruikaansluiting een serieus probleem. Graag 
technieken om de netcongestie aan te pakken gelijktijdig met de verduurzaming van gebouwen en 
installaties subsidiëren.   
 
De aftopping tot € 200,-/m² kan ervoor zorgen dat grote investeringen niet rendabel te maken zijn. 
Een budgetplafond van € 1,5 miljoen sluit grote gebouwen uit.  
 
Het hanteren van kostenkengetallen lijkt handig, maar elke situatie is anders en kan als gevolg van 
lokale omstandigheden fors duurder uitvallen. Voor de continuïteit kan het noodzakelijk zijn om 
tijdelijke maatregelen te treffen of om naast de bestaande installaties eerst een nieuwe op te bouwen 
alvorens de oude te slopen.  
 
Als een routekaart cf. het EVZ- of het RVO-format als onderlegger voor de aanvraag wordt gebruikt, 
dan is het een extra administratieve last om ook nog eens een energielabel door te laten rekenen. Voor 
het project en de aanvraag heeft het geen nuttige bijdrage en o.b.v. de verwachte CO2-reductie wordt 
een goed beeld van de impact gegeven. Een energielabel na oplevering zou afdoende moeten zijn.  
 
B.2 (2023): Een groen dak en een groene gevel hebben een positieve impact op de warmtelast in de 
zomer van zowel gebouw als omgeving en beperken de inzet van koelinstallaties of airco. Graag in de 
maatregelenlijst behouden.  
 
D.5: Een Eurovent-classificatie van WTW-ventilatie sluit decentrale oplossingen uit, wat goedkoper en 
energetisch voordeliger kan zijn en soms ook de enige mogelijke oplossing is voor WTW.  
 
D.7: IR-verwarming in zorgbadkamers voorkomt dat kwetsbare mensen tijdens het douchen te veel 
afkoelen. Deze maatregel daarom graag ook beschikbaar maken voor zorginstellingen. Een 
plafondhoogte van 4 meter graag laten vervallen.  
 
F.1: Energiezuinige elektromotoren IE5 graag voor liften subsidiabel maken, incl. standby-
schakelingen e.d.   
 
H.4: Warmtenet. Het uitsluiten van alle kosten ná het warmteovernamepunt zorgt ervoor dat een 
warmtenet-aansluiting voor een utilitair gebouw nooit kan concurreren met een wel geheel 



gesubsidieerde warmtepomp. De BAK bedraagt namelijk maar 20 à 40% van de totale kosten. Juist in 
tijden van netcongestie is een warmtenet-aansluiting een instrument dat meegenomen moet kunnen 
worden. Gelieve het speelveld van een warmtenet gelijk te trekken met een warmtepomp. 
 
 
Vraag 2 van 3 
Met deze wijzigingsregeling wordt voorgesteld om de middelen, die aanvankelijk gereserveerd stonden 
voor grote gebouweigenaren, toe te voegen aan de (reguliere) DUMAVA. 
 
Indien u een grote gebouweigenaar bent (minimaal 20 gebouwen) zijn er dan aandachtspunten die u 
VRO wilt meegeven, bijvoorbeeld specifieke zaken waar u in de reguliere DUMAVA tegenaan loopt en 
waarvoor aandacht zou moeten zijn? 
 
In de praktijk pakken ook grote gebouweigenaren hun gebouwvoorraad projectmatig en per 
gebouw(type) aan. Op basis daarvan lijkt er geen belemmering te zijn om het budget samen te voegen.  
 
Het zou wel handig zijn als je een aantal (vrijwel) identieke panden in één aanvraag in zou kunnen 
dienen, om de advieskosten en de (eigen) inzet om de aanvragen in te dienen te beperken. 
 
 
Vraag 3 van 3 
Ook wordt voorgesteld om de doelgroep amateursport toe te voegen aan de regeling. Indien u binnen 
deze categorie valt, zijn er dan aandachtspunten die u VRO wilt meegeven? 
 
Let er op dat het budget voor de oorspronkelijke doelgroepen van de dumava hierdoor niet onder druk 
kom te staan en dat we terugvallen in de situatie in 2022 en 2023, waar de helft van de aanvragen 
werd uitgeloot. 
 
 


